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VOOR HET NIEUWE COLLEGE VAN B&W 
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Het nieuw aangetreden college van B&W heeft aan de gemeenteraad zijn begroting en 
college-uitvoeringsprogramma gepresenteerd. Dit zijn de belangrijkste (financiële) 
documenten met de plannen van de coalitie voor Amstelveen. Hieronder leest u wat 
GroenLinks daarvan vindt, met concrete tegenvoorstellen waar nodig. 
 
 
SAMENVATTING TEGENVOORSTELLEN GROENLINKS 
 
INHOUDELIJK 
� Concrete actie op duurzaamheid door ieder jaar met voorstellen te komen die bijdragen 

aan een energieneutraal Amstelveen in 2040 en te monitoren in welke stappen we die 
energieneutraliteit bereiken. 

� In de nieuwe woonplannen komen tot bouw van betaalbare huurwoningen en goedkope 
koopwoningen. 

� In het economisch beleid prioriteit geven aan nieuw beleid om wijkwinkelcentra levendig 
en kwalitatief goed te houden. Daarnaast komt GroenLinks zelf volgend jaar met een 
actieplan Amstelveen ZZP-stad. 

� Échte modernisering van de dienstverlening: de tijd, het geld en de moeite die gestoken 
wordt in een nieuwe publieksbalie, vijf minuten verwijderd van het gemeentehuis steken 
in andere zaken: zo veel mogelijk digitaal, thuisbezorging van reisdocumenten, met je 
dienstverlening de wijkcentra in. 

� Actie om fietsgebruik te stimuleren en fietspaden op kwalitatief goed niveau te brengen. 
� Bij Schiphol overlastbeperking tot prioriteit maken, minder aandacht voor 

informatievergaring en overleg. 
 
FINANCIEEL 
Extra inkomsten:  
� 100.000 euro structureel minder uit te geven aan onderwijsmanagers;  
� 50.000 euro structureel minder uit te geven aan cameratoezicht;  
� 20.000 euro eenmalig niet uitgeven aan de esthetische vergroening van de entrees van 

Amstelveen;  
� 50.000 euro eenmalig niet uitgeven aan inhuur van externen voor deregulering; 
� 50.000 euro eenmalig aan de buitenruimte van Kronenburg niet uitgeven. 
Dit leidt tot ieder jaar 150.000 euro en eenmalig 120.000 euro aan besparingen voor in de 
algemene reserve. 
Extra uitgaven:  
� 300.000 euro eenmalig uitgeven uit de algemene reserve om de gemaakte afspraken 

rondom stoppen met RoundUp in 2015 na te komen. 



TOP 10 KRITIEKPUNTEN EN TEGENVOORSTELLEN: 
 
1 GROENSTE STAD VAN EUROPA BEHOUDT ROUNDUP 

RoundUp is een onkruidbestrijdingsmiddel met als werkzame stof glyfosaat1. Dit gif is 
slecht voor mens, dier en leefomgeving (lees hier meer). GroenLinks heeft in 
Amstelveen al vaak gepleit voor een stop op het gebruik van dit gif, en heeft in een 
motie met ruime meerderheid afgedwongen dat Amstelveen per 2015 stopt met het 
gebruik ervan. Die afspraak is daarna nog meerdere malen bevestigd. Echter, in de 
financiële stukken blijkt dat het nieuwe college van plan is pas in 2016 te stoppen met 
het gebruik van RoundUp, omdat ze de 300.000 euro die er voor nodig is niet wil 
opbrengen. Als tussenvorm stelt het college voor om binnen de huidige budgetten van 
groen voor zo’n 25 à 30% van Amstelveen op experimentele wijze door te gaan met 
gifvrije onkruidbestrijding. GroenLinks vindt dat onacceptabel. Dit gaat duidelijk tegen 
de gemaakte afspraken in die al meer dan een jaar bekend zijn, het betekent dat 
ingeteerd wordt op ander geld binnen de groenbegroting. Nu zelfs de Tweede Kamer 
het gebruik van RoundUp verbiedt, wacht men tot het laatst mogelijke moment om te 
stoppen met dit gif. GroenLinks wil dat dit volgens de gemaakte afspraken in 2015 al 
gebeurt. Daarnaast stelt het college voor 40.000 euro beschikbaar te stellen voor een 
‘groene uitstraling’ van de entrees van de stad. Die uitgave bestaat deels uit 
noodzakelijk onderhoud voor de fietspaden, maar ook voor groene versiering  van de 
entrees van de stad. Dat laatste vindt GroenLinks niet te verkopen als we 
ondertussen wel met RoundUp bezig blijven. 
Voorstel GroenLinks: voor 2015 de afspraken nakomen en eenmalig 300.000 
euro bestemmen uit de algemene reserve voor een alternatieve 
onkruidbestrijding, zonder RoundUp. De eenmalige uitgave van 40.000 euro 
voor de groene versiering van de entrees van de stad te halveren naar 20.000 
voor noodzakelijk onderhoud van de fietspaden en de overgebleven 20.000 
euro terug laten vloeien in de algemene reserve. 

 
2 GEEN AMBITIE OP DUURZAAMHEID 

Grote afwezige in de ambities van het college voor de aankomende jaren is het 
onderwerp duurzaamheid. Men claimt dit te willen integreren in alle andere 
beleidsterreinen. Dat klinkt mooi, maar dat zien we niet terug in concrete stappen 
naar energieneutraliteit. Er is bijvoorbeeld geen extra ambitie geformuleerd om geld 
te besparen door middel van duurzame energie, voor schonere lucht door elektrisch 
vervoer te stimuleren, noch zijn er  stappen aangekondigd om de oude ambitie om in 
2040 energieneutraal te zijn nu ook daadwerkelijk handen en voeten te geven. Wat 
GroenLinks betreft is dit een essentieel thema en moet het college hierop meer 
ambitie tonen. 
Voorstel GroenLinks: het college gaat vanaf nu ieder jaar in kaart brengen 
welke concrete stappen het wil nemen om Amstelveen te verduurzamen en hoe 
dat bijdraagt aan de ambitie om in 2040 energieneutraal te zijn. Dit moment 

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
1 Zie: www.amstelveengifvrij.nl of http://www.greenpeace.nl/Nieuws_2011/Onkruidgif-Roundup-
schadelijk-voor-mens-en-milieu-/ en http://www.greenpeace.nl/campaigns/landbouw/Roundup/ 



wordt direct aangegrepen om de ambities en acties van het vorige jaar te 
evalueren. 
 

3 MEER DAN EEN TON PER JAAR NAAR ONDERWIJSMANAGERS 
Het college wil structureel 500.000 euro meer uitgeven aan onderwijs. Dat is veel 
geld; zeker daar een fundamentele analyse onderbreekt over waar het voor nodig zou 
zijn en wat men er mee wil bereiken. Dat maakt het moeilijk te controleren of het geld 
zijn doel bereikt. Ondanks dat er ook goede dingen voor gedaan worden (zie ook de 
complimenten), wordt 110.000 euro uitgegeven aan het aanstellen van 
‘coördinatoren’ om onder andere samenwerking met bedrijven te stimuleren en 
aansluiting op de arbeidsmarkt aan te jagen. Om dat daadwerkelijk te doen krijgen 
die coördinatoren 40.000 euro. GroenLinks vindt dit vreemd: geld voor onderwijs moet 
gestoken worden in de inhoud, niet in het inhuren van managers met vage 
taakomschrijvingen. Het is belangrijk dat leerlingen eens een bedrijf van binnen 
hebben gezien en nadenken over wat ze later met hun opleiding willen, maar op dat 
gebied zijn er ook al veel andere initiatieven waarbij aangesloten kan worden. Wij 
vinden het daarom buiten proporties om zo’n drie modale inkomens per jaar aan te 
stellen om dit aan te jagen, en laten het liever aan scholen zelf om te bepalen of zij 
met deze thema’s aan de slag willen.  
Voorstel GroenLinks: het structurele bedrag van 110.000 euro voor 
coördinatoren en 40.000 euro inhoudelijk, veranderen in 50.000 euro structureel 
voor inhoudelijke projecten rondom scholen en arbeidsmarkt/bedrijfsleven. 
Scholen kunnen dan op eigen initiatief of samen met het Rijk of de regio 
aanvragen doen. De overgebleven 100.000 vloeit ieder jaar terug naar de 
algemene reserve. 

 
4 GEEN ACTIE OP BETAALBAAR WONEN IN AMSTELVEEN 

Het college zegt veel waarde te hechten aan doorstroming uit sociale huurwoningen 
zodat er meer ruimte komt voor Amstelveners met een kleine beurs die in de stad 
willen wonen. Daarnaast geeft het aan niet aanbodgericht, maar vraaggericht te 
willen bouwen. Met wachttijden van 9 jaar voor starters is die vraag naar betaalbare 
woningen in Amstelveen ontzettend hoog. Het college wil echter geen nieuwe sociale 
woningbouw bijbouwen en goedkope koopwoningen betekenen hoogbouw, waar het 
college dan weer erg terughoudend mee is. 
Voorstel GroenLinks: bij de herijking van de gemeentelijke woonvisie concrete 
actie ondernemen voor nieuw te bouwen betaalbare huurwoningen en 
goedkope koopwoningen om de lange wachttijd in Amstelveen effectief aan te 
pakken. 

 
5 GEBREK AAN AANDACHT VOOR WIJKWINKELCENTRA EN ZZP’ERS 

In het economisch beleid gaat veel aandacht uit naar de grote jongens: het Stadshart, 
internationaal bedrijfsleven en kantoren. De kleinere spelers krijgen beduidend minder 
aandacht. In de wijkwinkelcentra ontstaat ondertussen steeds meer leegstand en ze 
verworden steeds meer tot een eenheidsworst. Volgens GroenLinks is het voor elke 
wijk nodig dat er een levendig wijkwinkelcentrum is met lokale detailhandel die 
floreert. Daarnaast geeft het college aan ZZP’ers meer te willen faciliteren, maar toont 



ze geen extra ambitie. Wat GroenLinks betreft mag er wel een tandje bij en zou 
Amstelveen de ZZP-stad van de regio moeten worden. 
Het college wil al extra geld uitgeven aan een ‘kantorenloods’ die de leegstand moet 
verminderen, maar wil daarnaast ook eenmalig 50.000 euro uitgeven om de 
buitenruimte van Kronenburg een upgrade te geven. Volgens GroenLinks is de 
buitenruimte van Kronenburg niet het grote probleem, maar wel de doodsheid van het 
gebied. Daarom stelt GroenLinks voor om de 50.000 euro extra niet uit te geven en 
noodzakelijk onderhoud uit bestaande budgetten te doen. 
Voorstel GroenLinks: de bestaande gemeentelijke visie op detailhandel uit 2008 
wordt vernieuwd. Er komt een visie op moderne wijkwinkelcentra, waarin 
kwaliteit en levendigheid van de centra en samenwerking tussen winkeliers 
centraal staan. GroenLinks komt volgend jaar zelf met een actieplan 
Amstelveen ZZP-stad naar de raad. De eenmalige uitgave van 50.000 euro voor 
het opwaarderen van de buitenruimte van Kronenburg wordt niet gedaan en 
vloeit terug naar de algemene reserve. 

 
6 MEER CAMERATOEZICHT 

Het college wil structureel 50.000 euro beschikbaar stellen voor mobiel 
cameratoezicht om overlast en vernieling in de publieke ruimte tegen te gaan. 
Volgens GroenLinks biedt cameratoezicht geen structurele oplossing voor 
veiligheidsproblemen, maar moet je het alleen inzetten als uiterste redmiddel bij acuut 
gevaarlijke situaties. En wat blijkt nu, de afgelopen jaren is de overlast en publieke 
vernieling alleen maar minder geworden. Dat is volgens GroenLinks te danken aan 
bijvoorbeeld het goedlopende jongerenwerk, die camera’s zijn dus niet nodig.  
Voorstel GroenLinks: de structurele uitgave van 50.000 euro voor mobiel 
cameratoezicht niet doen en ieder jaar terug laten vloeien naar de algemene 
reserve. 

 
7 EXTRA GELD NODIG OM REGELS TE SCHAPPEN 

Het nieuwe college wil aandacht besteden aan deregulering: het schrappen van 
onnodige regels. Daar is niemand op tegen. Volgens GroenLinks is het echter de 
basistaak van iedere overheid om regels aan te nemen die nodig zijn, en regels te 
schrappen die onnodig zijn. Het nieuwe college stelt echter voor om eenmalig 50.000 
euro vrij te maken voor het inhuren van externe expertise op het gebied van 
deregulering. Dat gaat ons te ver: een basistaak moet je ook uit basismiddelen 
financieren. 
Voorstel GroenLinks: de eenmalige uitgave van 50.000 euro voor de inhuur van 
expertise op het gebied van deregulering niet doen en terug laten vloeien naar 
de algemene reserve. Dereguleringstaken opvangen binnen bestaande 
budgetten. 
 

8 WEL/GEEN NIEUWE GEMEENTEBALIE OP NOG GEEN VIJF MINUTEN FIETSEN 
VAN DE BESTAANDE 
Bij zijn aantreden stelde het nieuwe college voor om in het Stadshart een 
publieksbalie te openen om op die manier de dienstverlening te verbeteren. 
GroenLinks vindt dat een ondoordacht plan. Op nog geen 5 minuten van het 



gemeentehuis een extra balie openen vinden wij zonde van tijd, geld en moeite. Wat 
ons betreft wordt alle inzet gepleegd op moderne vormen van dienstverlening: alles 
wat digitaal kan, gaat zoveel mogelijk digitaal; het thuisbezorgen van 
reisdocumenten; of verschillende keren per jaar flexibel in wijkcentra. In de stukken is 
onduidelijkheid ontstaan over wat het college nu wil, maar het lijkt erop dat ze de 
mogelijkheid alsnog wil onderzoeken. GroenLinks blijft dat zonde vinden, en vraagt 
zich bovendien af waar het budget voor zo’n balie vandaan moet komen. Dat is er nu 
namelijk nog niet. 
Voorstel GroenLinks: de tijd, het geld en de moeite die gestoken wordt in een 
nieuwe publieksbalie, vijf minuten verwijderd van het gemeentehuis steken in 
échte modernisering van de dienstverlening: zo veel mogelijk digitaal, 
thuisbezorging van reisdocumenten, met je dienstverlening de wijkcentra in. 

 
9 WEINIG AANDACHT VOOR FIETSERS 

Het college toont weinig ambitie om fietsers te stimuleren. Waar dit jaar nog 
gevaarlijke situaties ontstonden met verzakte fietspaden, losliggende tegels en 
wethouder Brandes van verkeer aangaf meer geld nodig te hebben voor het op peil 
houden van de fietskwaliteit, komt de ambitie van het college niet verder dan een 
betere waardering van de fietsbeleving door Amstelveners. Volgens GroenLinks moet 
de ambitie vooral zijn om meer mensen op de fiets en uit de auto te krijgen, en hoort 
daar een passend budget bij. 
Voorstel GroenLinks: in het nieuw op te stellen Uitvoeringsprogramma Verkeer 
moeten concrete ambities om meer Amstelveners de fiets te laten pakken 
komen, en worden hiervoor ook middelen vrijgemaakt. 

 
10 SCHIPHOL 

De afspraken met Schiphol zijn dat de start- en landsingsbanen bij Amstelveen (de 
Buitenveldert- en de Aalsmeerbaan) zo min mogelijk gebruikt worden om overlast te 
voorkomen. De laatste jaren is echter gebleken dat de banen meer gebruikt worden 
dan de afspraak was, en dat de hinder toeneemt. Het nieuwe college geeft aan meer 
aandacht te willen besteden aan het verzamelen van gegevens over de problematiek. 
Volgens GroenLinks is er genoeg informatie en is het kraakhelder dat de afspraken 
niet nageleefd worden. De tijd van meer info is voorbij, het is tijd om Schiphol aan zijn 
afspraken te houden, zoals bewoners uit Amstelveen en omgeving ook doen. De 
gemeente Uithoorn heeft al laten weten werk te willen maken van substantiële 
vermindering van de hinder, dat zou ook de topprioriteit van Amstelveen moeten zijn. 
Voorstel GroenLinks: in het gemeentebeleid rondom Schiphol niet meer 
aandacht besteden aan informatievergaring en overleg, maar prioriteit geven 
aan concrete hinderbeperking. 

 
 
 
 
 



TOP 10 COMPLIMENTEN 
 

1 STRUCTUREEL SLUITENDE BEGROTING 
Ondanks de economische crisis, bezuinigingen uit Den Haag, meer zorgtaken voor 
minder geld en een heleboel andere ontwikkelingen, weet de gemeente wel een 
termijnbegroting te presenteren die niet meer uitgeeft dan er binnenkomt. Dit zonder 
de lokale lasten extra te verhogen. Dat is een compliment waard. Het wordt een 
uitdaging die sluitende begroting ook in de toekomst vast te houden, als de inkomsten 
uit grondopbrengsten sterk terug zullen lopen, daar moet de gemeente mee aan de 
slag. 

 
2 FINANCIËLE BUFFER VOOR NIEUWE ZORGTAKEN 

De verschuiving van de verantwoordelijkheden rondom (jeugd)zorg en participatie 
naar Amstelveen is een van de grootste uitdagingen voor de aankomende jaren. De 
gemeente krijgt per 1 januari 2015 de verantwoordelijkheid over een boel nieuwe 
taken, waarbij Den Haag nog op veel punten onzekerheid schept. Juist vanwege die 
onzekerheid heeft GroenLinks gepleit voor een financiële buffer om onverwachte 
negatieve effecten snel op te vangen. Daarvoor heeft het college 1,4 miljoen euro 
gereserveerd, dat wordt nog meer en dat biedt de mogelijkheid om flexibel in te 
kunnen grijpen waar nodig. Een goede uitwerking van de uitdagingen op het gebied 
van zorg en participatie hebben voor GroenLinks de aankomende jaren de 
topprioriteit. 

 
3 AANDACHT VOOR TAALONDERWIJS 

Binnen de extra middelen die vrij worden gemaakt voor onderwijs, komt er meer 
aandacht voor taalonderwijs. Zo komt er meer steun voor de Internationale Taalklas 
bij jongeren, maar ook aandacht voor de bestrijding van laaggeletterdheid onder alle 
lagen en leeftijden van Amstelveen. Meedoen begint met taal, dus GroenLinks 
ondersteunt dit van harte. 

 
4 DOORTREKKEN VAN DE AMSTELVEENLIJN NAAR UITHOORN 

De ombouw Amstelveenlijn wordt samen met de verbreding van de A9 het grootste 
infrastructurele project voor Amstelveen in jaren. Op beide projecten blijft GroenLinks 
kritisch, maar een mooie opsteker is het verdergaande onderzoek naar het 
doortrekken van de Amstelveenlijn naar Uithoorn. Voor GroenLinks Amstelveen is die 
doortrekking al een langer gekoesterde wens, omdat zo het openbaar vervoer tussen 
onze beide gemeenten te verbetert. 

 
5 OPENBREKEN VAN HET LUCHTHAVENINDELINGSBESLUIT (LIB) 

Het LIB is een regel vanuit Den Haag die bepaalt dat in de buurt van aanvliegroutes 
rondom Schiphol minder woningen of scholen gebouwd kunnen worden. Dit beperkt 
de ombouwmogelijkheden van kantoren naar woningen, het bijbouwen van 
studentenwoningen op Uilenstede of de uitbreiding van bepaalde Amstelveense 
scholen. GroenLinks wil graag af van die beperkende regels; en ook al zal dat een 



lange adem nodig hebben, wij steunen de inzet die het nieuwe college hierop gaat 
plegen. 

 
6 STEUN VOOR DE ZOOGDIERENOPVANG 

Zoogdierenopvang De Toevlucht in Amsterdam-Zuidoost vangt jaarlijks 600 tot 800 
wilde zoogdieren op die in de problemen zijn geraakt. Zonder gemeentelijke subsidie 
zouden zij die taken niet kunnen uitvoeren. Het nieuwe college wil De Toevlucht 
structureel subsidiëren en GroenLinks is daar blij mee. 

 
7 STRUCTURELE ONDERSTEUNING KUNSTUITLEEN EN TÓCH 

SUBSIDIEBEHOUD GRIFFIOEN 
De Kunstuitleen boven de Bibliotheek dreigde een deel van haar subsidie kwijt te 
raken waardoor ze haar huur waarschijnlijk niet meer zou kunnen betalen. Die 
subsidie mag ze nu toch behouden en GroenLinks is blij dat zo’n mooie culturele 
instelling kan blijven bestaan. 
De Griffioen dreigde ook haar ondersteuning kwijt te raken, waardoor ze op 
Uilenstede minder actief kon zijn. Er blijkt nu toch een meerderheid te zijn om de 
subsidie van de Griffioen tot haar vertrek door te zetten. GroenLinks is daar blij mee, 
en wil zich samen met het college inzetten om ook na het vertrek de culturele 
levendigheid op Uilenstede te behouden. 

 
8 ONDERGRONDS PARKEREN 

Op straat kan er meer ruimte ontstaan voor bijvoorbeeld groen of speelmogelijkheden 
als auto’s ondergronds gaan. Parkeren ondergronds bij nieuwe gebouwen is iets wat 
GroenLinks wil stimuleren. Het college wil dit ook, hoewel ze vooralsnog niet verder 
komt dan aangeven de optie bij elk nieuw bouwproject te willen bekijken omdat het 
financieel of praktisch niet altijd kan. GroenLinks is in ieder geval blij met ondergronds 
parkeren als uitgangspunt, en zal steeds kritisch beoordelen of de afspraak 
nagekomen wordt. 

 
9 ONDERSTEUNING ONTWIKKELINGEN OUDE DORP 

Het Oude Dorp in Amstelveen is ‘booming’: er is steeds meer levendigheid door 
horeca en initiatieven zoals Jazz in het Dorp. GroenLinks bombardeerde het Oude 
Dorp al eerder tot het Amstelveense centrum van Smaak en Genieten, en ziet de 
ondersteuning van ondernemers en anderen daar graag tegemoet om het er nog 
bruisender te maken. Concreet komt het college nog niet verder dan de wens de 
‘bestaande kwaliteiten beter uit te nutten’, maar GroenLinks werkt graag mee hier 
meer handen en voeten aan te geven. 

 
10 PLINTEN STADSHART WORDEN AANGEPAKT 

Op de ‘cultuurstrip’ aan het Stadshart (de gebouwen die de culturele instellingen in 
Amstelveen huisvesten) is het plan ontstaan om de vaak lege ‘plinten’ op de 
begaande grond van die instellingen meer te gaan gebruiken. GroenLinks pleit daar al 
langer voor. Volgens ons zou bijvoorbeeld de vrijwilligerscentrale prima bij de 
Volksuniversiteit passen, of een muziekinstrumenten- of ballet(kleding)winkel bij de 
Muziek- en Dansschool. Zo ontstaat er nog meer reuring op het Stadshart. 


	TOP 10 COMPLIMENTEN
	Top10_1

